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kutselise teatri
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Arvamusfestivalil kõ-
va häälega välja öel-
dud mõte Paide lin-
nas asuvast profes-
sionaalsest teatrist ei
tundu asjaosalistele
utoopilisena, pigem
on muutunud aja
jooksul usutavamaks.
Paidele annaks oma, professio-
naalne teater juurde nooruslik-
kust ja sisusügavust, usuvad nii
Paide linnapea Siret Pihelgas
kui ka Rahvusooperi Estonia di-
rektor ja Paide kultuurikeskuse
nõukoja liige Aivar Mäe.

Paide kultuurikeskuse re-
mondi ja arenduse oma süda-
measjaks võtnud Mäe selgitas,
et kuigi Paides annavad küla-
lisetendusi kõik Eesti kutseli-
sed teatrid ning leping Eesti
Kontserdiga toob linna vähe-
malt kümme kontserti aastas,
annaks professionaalne teater
linnale palju juurde.

Mäe näeks hea meelega.
et Paide Linnateatri esime-
ne hooaeg jääks aastatesse
2018/2019. Ta rõhutas, et kõige
olulisem teatri loomise juures
on leida tuumik, kes mõtleb ja
tegutseb ühtmoodi. «Näiteks
kuus noort näitlejat, kellega
liituks lavastaja-dramaturg,»
lisas ta.

Siret Pihelgase selgitusel on
pärast arvamusfestivalil välja-
öeldut Paide Linnateatri ideed
korduvalt arutatud ning see on

lisatud linna arengukavasse.
Ka Pihelga meelest on rahast
olulisem leida inimesed, kes
moodustaksid teatri tuumiku.

Aivar Mäe ja Siret Pihelga
hinnangul võiks Paide noori
kunstiinimesi ligi meelitada.
«Siin on noorel inimesel elu
alustada ja jalad alla saada
lihtsam, sest kinnisvara on
odavam, aga kõik vajalik on
olemas,» põhjendas Mäe.

Pihelgas lisas olulise tegu-
rina juurde ülesmäge mineva
kultuurielu, mis tema kogemust
mööda on Paidesse kolinutele
oluline olnud.

Kultuuriministeeriumi kuns-
tide asekantsler Hillar Sein üt-
les, et ministeeriumi tööplaanid
uue teatri loomist ette ei näe -

ei Paidesse ega kuskile muja-
le, sest algatus peabki tulema
kohalikult omavalitsuselt. Sein
lisas, et kui on soov teemat mi-
nisteeriumiga arutada, ootavad
nad linna esindajaid koos täpse
plaaniga, kus on ära näidatud
ka linna panus.

Siret Pihelgas täpsustas, et
rahasummadest pole veel jut-
tu olnud, küll aga võimalustest
teatri tegutsemist rahaga toeta-
da. «Neid variante on palju ja
neist rääkida on vara,» lisas ta.

Sama meelt oli ka Aivar Mäe,
kelle hinnangul materiaalne
pool professionaalse teatri loo-
mist pigem soosib. Mäe selgi-
tusel teatrimaja ehitada pole
tarvis ning 2018. aastaks on
kultuurikeskuse ja selle ümbru-
se korrastus ilmselt ühel pool.
«Seega on vaja raha inimestele
palga maksmiseks, aga need-

ki summad pole müstilised.
Koostöös linna, eraettevõtluse
ja piletituluga on see täiesti või-
malik,» lausus ta.

Mäe meelest võiks Paide
Linnateatri trupi tuumik tekki-
da nii nagu Tartus tegutsema
hakanud Viljandi kultuuriaka-
deemia vilistlaste loodud Musta
Kasti puhul.

Ühevõimaliku koostööpart-
nerina näevad Paide Linnateat-
ri eestvedajad Eesti muusika- ja

teatriakadeemia
lavakunstikooli.
«Kohtume jaanua-
ris praegu teisel
kursusel oleva 28.
lennu tudengite ja
nende juhendaja-
te Anne Tümpu ja
Mart Kolditsaga,
et nende mõtteid
kuulda,» ütles
Mäe.

Hillar Sein soovitas plaane
tehes meeles pidada, et teatris
vastab igale näitlejale lava taga
kaks ja pool teenindustöötajat.
«Tartus tegutsev Must Kast mi-
nisteeriumilt toetust ei saa, uue
lavastuse väljatoomiseks otsi-
vad nad rahastusvõimalusi ise



ja tegutsevad projektipõhiselt,«
selgitas ta.

Siin on noorel ini-
Mm mesel elu alusta-
H da ja jalad alla saa-
da lihtsam, sest kinnis-
vara on odavam, aga
kõik vajalik on olemas.

Lavakunstikooliga koostöös jõuab märtsis Paide kultuurikeskuse lavale Peeter Raudsepa juhendatava 27. lennu diplomila-
vastus «Ekke Moor», milles peaosa mängib Paide noormees Karmo Nigula (paremal valges). Ühe võimaliku koostööpartne-
rina näevadki Paide Linnateatri eestvedajad Eesti muusika- ja teatriakadeemia lavakunstikooli. IRINA MÄGI, VAT TEATER


